
 
 
  

Nota voor burgemeester en wethouders 
Onderwerp 

Team 
DEV-CS 

Vragen ex art 46 RvO GL-VVD-D66-inwonersparticipatie bij minimabeleid 

1- Notagegevens   

Notanummer 2020-001393 

Datum 12-08-2020 

Programma:   

08 Meedoen 

Portefeuillehouder Weth. De Geest 

  
 

 

2- Bestuursorgaan   

[X]B & W 08-09-2020 

[ ]Raad -- 

[ ]Burgemeester -- 

College van B & W   

- Burgemeester - Weth. Grijsen 

- Weth. De Geest - Weth. Verhaar 

- Weth. Walder - Weth. Rorink 
 

Besluitenlijst d.d.   d.d.   d.d. 

 [ ]Akkoordstukken -- [X]Openbaar 08-09-2020 [ ]Besloten -- 
 

  

Routing d.d. 

programmamanager 03-09-2020 

wethouder 03-09-2020 
 

  par. 

[ ]adj.secr. -- 

[X]gem.secr. 03-09-2020 

BIS Openbaar 

Status Definitief2020-09-09 

  

Bijlagen 

vragen fracties + antwoordbrief 

  
B & W d.d.: 08-09-2020 
  
Besloten wordt: 

1 De beantwoording van de vragen ex art 46 RvO van de fracties Groen Links, VVD en D66 vast te stellen;  

2 de beantwoording aan te bieden aan de raad; 

3 de nota en het besluit openbaar te maken. 

  

Financiële aspecten: 

Financiële gevolgen voor de gemeente? Nee 

Begrotingswijziging Nee 

  

Voorstel openbaarmaking conform Wet Openbaarheid Bestuur (Wob) 

[X] De nota en het besluit openbaar te maken 

[ ] De nota en het besluit openbaar te maken vergezeld van bijgaand persbericht 

[ ] De nota en het besluit openbaar te maken nadat  

   

[ ] De nota en het besluit openbaar te maken, behalve…  

   

[ ] Het besluit openbaar te maken, maar niet de nota, gelet op artikel: 

   

[ ] De nota en het besluit niet openbaar te maken, gelet op artikel: 

   

  

 Kennisgeving/ Bekendmaking Awb 

Kennisgeving (publicatie) conform Awb Nee 

Bekendmaking conform Awb  Nee 

  

ADVIESRADEN: 



 
Moet een van de adviesraden gehoord worden of op de hoogte gesteld? Nee 

  

Toelichting 

Inleiding 

Per brief van 10 juli 2020 hebben Anne van der Meer – GroenLinks, Eva Sipman – VVD en Gerry Stegeman – 
D66 uw college een aantal schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over inwonerparticipatie bij minimabeleid 

Bijgaand treft u de beantwoording aan. 

  
Beoogd resultaat 

  
Kader 

  
Argumenten voor en tegen 

  
Extern draagvlak (partners) 

  
Financiële consequenties 

  
Aanpak/uitvoering 

 



  
 
 

Gemeente Deventer 
t.a.v. College van B&W 
Postbus 5000 
7400 GC Deventer 
 
 
Betreft: Schriftelijke vragen Inwonerparticipatie bij Minimabeleid 

  
Deventer, 10 juli 2020 

 
Geacht college, 
 
 
Armoede in Nederland is een hardnekkig probleem dat de kwaliteit van leven voor circa één miljoen 
mensen dagelijks ondermijnt. Zelfs nog zonder de effecten van de coronacrisis mee te rekenen, 
wordt voorzien dat armoede in Nederland de komende jaren met een kwart zal groeien. De 
verwachte recessie als gevolg van de coronacrisis komt hier zeer waarschijnlijk nog bovenop. Het 
beleidsplan Minimabeleid en Schuldhulpverlening 2017-2020 is toe aan een herijking, maar om de 
gevolgen van de coronacrisis mee te nemen in het nieuwe beleid zal de herijking worden 
doorgeschoven naar 2022. Naar aanleiding hiervan hebben wij de volgende vragen aan het college: 
 
Participatie 
De ambitie van het Minimabeleid en Schuldhulpverlening is dat alle inwoners van Deventer maximaal 
mee kunnen doen in de samenleving. De inzet van ervaringsdeskundigen bij de ontwikkeling van 
beleid en uitvoering is bovendien een van de uitgangspunten. Daarom zouden alle inwoners ook 
betrokken moeten worden bij de totstandkoming van een nieuw minimabeleid. Met name inwoners 
– inclusief jongeren – die aan den lijve ondervinden en weten hoe het is om met problematische 
schulden en armoede te (over)leven moeten mee kunnen denken met de oplossing:  
 

1. Hoe zijn ervaringsdeskundigen afgelopen vier jaar betrokken geweest bij de van ontwikkeling 
beleid en uitvoering met betrekking tot Minimabeleid en Schuldhulpverlening? 

2. Op welke wijze heeft er met betrekking tot Minimabeleid en Schuldhulpverlening nog meer 
participatie plaatsgevonden? 

3. Wordt er getoetst of de uitwerking van het Minimabeleid en Schuldhulpverlening ook door 
de doelgroep – en in het bijzonder door jongeren  –  wordt ervaren zoals het bedoeld is? Zo 
ja, hoe dan? 
 

In het voorgenomen proces om te komen tot een nieuw beleidsplan was het de bedoeling met 
partners uit de stad in gesprek te gaan.  

4. Wie verstaat het college onder deze “partners uit de stad”? Op welke wijze zouden deze 
gesprekken georganiseerd gaan worden? 

 
De gemeente Utrecht heeft bij de ontwikkeling van de actieagenda ‘Utrechters Schuldenvrij’ een 
stadsgesprek met ruim 600 inwoners georganiseerd, waar ervaringsdeskundigen, bedrijven, 
onderwijsinstellingen, wetenschappers, werkgevers, deurwaarders en woningcorporaties pitches 
hielden met ideeën voor aanpak en oplossingen. 

5. Is het college bereid om inwoners van Deventer op een vergelijkbare wijze bij de herijking 
van het beleidsplan Minimabeleid en Schuldhulpverlening te betrekken? 

https://zorgprofessionals.utrecht.nl/fileadmin/uploads/documenten/bestuur-en-organisatie/beleid/werk-en-inkomen/2019-06-actieagenda-utrecht-schuldenvrij.pdf


  
 
 

 
Jeugd 
Bij ons is bekend dat er jongeren met een minima-achtergrond zijn die zich bij de gemeente gemeld 
hebben met projectenvoorstellen om het juist voor deze doelgroep beter te maken. 
 

6. Is het college het met ons eens dat juist deze jongeren een duwtje in de rug verdienen? 
7. Hoeveel projectvoorstellen geïnitieerd vanuit Deventer jeugd zijn er bij het college bekend? 
8. Op welke wijze worden deze jongeren gefaciliteerd? En hoeveel ambtelijke ondersteuning zit 

op initiatieven van deze Deventer jongeren? 
 
 

Domein-overstijgend kijken 
Een ander uitgangspunt in het beleidsplan Minimabeleid en Schuldhulpverlening is het effectiever 
aanpakken van financiële problemen door over de grenzen van beleidsterreinen heen te kijken: 
“Financiële problemen hebben enorme impact op het dagelijks functioneren van mensen. Het 
voorkomen en oplossen van deze problemen moet daarom een gezamenlijke prioriteit zijn binnen alle 
beleidsterreinen en niet meer alleen een probleem waarvoor kan worden verwezen naar het loket (en 
het budget!) van schuldhulpverlening en minimabeleid.”: 
 

9. Op welke wijze is de afgelopen vier jaar vormgegeven aan dit uitgangspunt? 
10. Wordt momenteel de impact op minima mee gewogen bij het opstellen en bijstellen van 

beleidsterreinen waar minima door geraakt worden (zoals de betaalbaarheid van de 
energietransitie)? Zo ja, hoe dan?  

 
 
 
Met hartelijke groet, 

 
Anne van der Meer – GroenLinks Deventer 

 
Eva Sipman – VVD Deventer 
 
Gerry Stegeman – D66 Deventer 
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2020-001393  8 september 2020 
kenmerk  uw referentie  datum 
     
H.M. Schuldink Schriftelijke vragen ex art 46 RvO  
contactpersoon  onderwerp   
 
Geachte dames Van der Meer, Sipman en Stegeman, 
 
In uw brief van 10 juli jl. hebt u ons college schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over Inwonerparticipatie 
bij Minimabeleid. Ons antwoord is als volgt. 
 
Vraag 1:  

Hoe zijn ervaringsdeskundigen afgelopen vier jaar betrokken geweest bij de van ontwikkeling beleid en 
uitvoering met betrekking tot Minimabeleid en Schuldhulpverlening? 
 
Antwoord: 
Vanuit het BAD is de afgelopen jaren getracht een raad van advies op te richten. Deze zou dan bestaan uit 
een groep (ex)klanten van het BAD. Echter, naar mate een en ander bekrachtigd zou worden, haakten 
mensen af. Er is begin van het jaar vanuit BAD besloten het oprichten van de raad dit jaar nog een kans te 
geven. Door corona is dat echter nog niet opgepakt; de intentie om het nogmaals te proberen is er echter 
wel.  
 
Vraag 2: 
Op welke wijze heeft er met betrekking tot Minimabeleid en Schuldhulpverlening nog meer participatie 
plaatsgevonden? 
 
Antwoord: 
Er is begin 2019 een Armoedeconferentie georganiseerd, specifiek over Kinderarmoede.  Een van de redenen 
hiervoor was dat er vanuit Kansen voor Kinderen nog budget was voor nieuwe initiatieven. Naast dat we een 
aantal organisaties persoonlijk hebben uitgenodigd, is er ook een open uitnodiging gedaan (via o.a. de 
website en social media) om inwoners van Deventer mee te laten denken. Er zijn ook een aantal inwoners bij 
deze bijeenkomst geweest. Aan de verschillende gesprekstafel hebben zij input kunnen leveren die middag.  
 
Vraag 3: 
Wordt er getoetst of de uitwerking van het Minimabeleid en Schuldhulpverlening ook door de doelgroep – 
en in het bijzonder door jongeren – wordt ervaren zoals het bedoeld is? Zo ja, hoe dan? 



 
Antwoord: 
Vanuit het BAD wordt meerdere keren per jaar een klanttevredenheidsonderzoek gedaan, in 2019 zelfs  
4 keer. Deze zijn gericht op verschillende onderwerpen (bijv. klantbenadering, vakbekwaamheid en 
betrouwbaarheid) en elke keer worden andere klanten bevraagd. De uitkomst van deze onderzoeken zijn 
weergegeven in het jaarverslag van het BAD. Het klanttevredenheidsonderzoek is echter anoniem, er is 
daarom op basis daarvan niet te zeggen wat specifiek de doelgroep jongeren oordeelt.  Daarnaast heeft  
St. Leergeld voor 2020 de opdracht gekregen de doelgroep uit te vragen op hoe zij het kindpakket ervaren.  
 
Vraag 4: 
In het voorgenomen proces om te komen tot een nieuw beleidsplan was het de bedoeling met partners uit 
de stad in gesprek te gaan. Wie verstaat het college onder deze “partners uit de stad”? Op welke wijze 
zouden deze gesprekken georganiseerd gaan worden? 
 
Antwoord: 
Onder partners uit de stad verstaan we enerzijds partners die (een deel van) de minimaregelingen uitvoeren; 
hieronder vallen bijvoorbeeld St. Leergeld en Rechtop. Daarnaast zijn er tal van organisaties die raakvlakken 
hebben met deze doelgroep of de problematiek ervan. Bijvoorbeeld welzijnsorganisaties, Sociaal Team, 
Geldfit en Meester Geertshuis.  
 
Vraag 5: 
De gemeente Utrecht heeft bij de ontwikkeling van de actieagenda ‘Utrechters Schuldenvrij’ een 
stadsgesprek met ruim 600 inwoners georganiseerd, waar ervaringsdeskundigen, bedrijven, 
onderwijsinstellingen, wetenschappers, werkgevers, deurwaarders en woningcorporaties pitches hielden 
met ideeën voor aanpak en oplossingen. 
Is het college bereid om inwoners van Deventer op een vergelijkbare wijze bij de herijking van het 
beleidsplan Minimabeleid en Schuldhulpverlening te betrekken? 
 
Antwoord: 
Het college is bereid om voor de herijking van het beleidsplan te onderzoeken hoe hier inwoners van 
Deventer op een goede manier bij te betrekken. De gemeente Utrecht kan hierbij als voorbeeld dienen.  
 
Vraag 6: 
Bij ons is bekend dat er jongeren met een minima-achtergrond zijn die zich bij de gemeente gemeld hebben 
met projectenvoorstellen om het juist voor deze doelgroep beter te maken. 
Is het college het met ons eens dat juist deze jongeren een duwtje in de rug verdienen? 
 
Antwoord: 
Het college deelt de mening dat jongeren een doelgroep op zich is die aandacht verdienen en behoeven. 
Mede daarom dat er bijvoorbeeld binnen het BAD een aparte aanpak is voor jongeren en er voor hen een 
aparte vorm saneringskrediet is.  
 
Tevens is er specifiek voor jongeren het programma Dwars door Deventer opgestart. In dit project wordt een 
samenwerking gezocht met o.a. de volgende partijen: Sociaal team, Salland, Rabobank, Jongerenloket, 
Deventer Werk Talent, ROC Aventus, Raster, WijDeventer, Sportbedrijf, Rentree, Ieder1, UWV en het Budget 
Adviesbureau Deventer. Jongeren krijgen hier op 6 verschillende thema’s informatie, waaronder “Financieel 
Fit zijn”. Dit project heeft door corona enige vertraging gehad.  
 
 
 
 



Vraag 7: 
Hoeveel projectvoorstellen geïnitieerd vanuit Deventer jeugd zijn er bij het college bekend? 
Vraag 8: 
Op welke wijze worden deze jongeren gefaciliteerd? En hoeveel ambtelijke ondersteuning zit op initiatieven 
van deze Deventer jongeren? 
 
Antwoord: 
Het college kan uw vragen 7 en 8 helaas niet beantwoorden. Binnen de organisatie is geen bekendheid met 
de projectvoorstellen/jongeren waar u op doelt. Echter, het college is hier wel zeer in geïnteresseerd en 
treedt graag met vraagstellers in overleg om te kijken hoe er in gesprek kan worden gekomen met deze 
jongeren. 
 
Vraag 9: 
Een ander uitgangspunt in het beleidsplan Minimabeleid en Schuldhulpverlening is het effectiever 
aanpakken van financiële problemen door over de grenzen van beleidsterreinen heen te kijken: 
“Financiële problemen hebben enorme impact op het dagelijks functioneren van mensen. Het voorkomen en 
oplossen van deze problemen moet daarom een gezamenlijke prioriteit zijn binnen alle beleidsterreinen en 
niet meer alleen een probleem waarvoor kan worden verwezen naar het loket (en het budget!) van 
schuldhulpverlening en minimabeleid.”: 
Op welke wijze is de afgelopen vier jaar vormgegeven aan dit uitgangspunt? 
 
Antwoord: 
Vanuit minima- en schuldhulpverlening is er onder andere input gegeven voor/meegewerkt aan het nieuwe 
sport- en gezondheidsbeleid van de gemeente Deventer. Bij het sportbeleid is er expliciet aandacht voor de 
betaalbaarheid en daarmee de toegang tot sportfaciliteiten.  
 
Op het gebied van gezondheid is input geleverd inzake de invloed van armoede op de gezondheid van 
inwoners van Deventer. Ook op het gebied van het Wonen is aandacht voor minimabeleid en 
schuldhulpverlening; specifiek op het gebied van de betaalbaarheid van woningen.  
 
Vraag 10: 
Wordt momenteel de impact op minima mee gewogen bij het opstellen en bijstellen van beleidsterreinen 
waar minima door geraakt worden (zoals de betaalbaarheid van de energietransitie)? Zo ja, hoe dan? 
 
Antwoord: 
Bij de energietransitie (en dan met name de transitie naar aardgasvrije woningen) heeft de betaalbaarheid 
ervan de volle aandacht.  Betaalbaarheid voor alle bewoners is het uitgangspunt in zowel het project Fossiel 
en Betaalbaar Wonen (gezamenlijk project met o.a. de corporaties) als in de Transitievisie Warmte en de 
Wijk Uitvoeringsplannen.  Er bestaan enkele regelingen voor de financiering van maatregelen voor 
particulieren, maar deze zijn niet voor iedereen beschikbaar vanwege de eisen die aan deze regelingen 
worden gesteld. In het kader van Transform en in de proeftuin Zandweerd wordt gezocht naar de 
oplossingen en instrumentarium voor betaalbaarheid voor iedereen.   
 

 
Burgemeester en wethouders van de gemeente Deventer, 
de secretaris, de burgemeester, 

 
 
 
 

M.A. Kossen R.C. König 
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